بيان المملكة العربية السعودية

الدورة الرابعة والستون (64) للجنة الفرعية القانونية التابعة لمكتب الأمم المتحدة لشؤون الفضاء الخارجي (UNOOSA)، والمقرر عقدها خلال الفترة 5-16 مايو 2025م

وكالة الفضاء السعودية



البند (10) من جدول الأعمال: "تبادل عام للمعلومات بشأن صكوك الأمم المتحدة غير الملزمة قانونا المعنية بالفضاء الخارجي"

سعادة الرئيس،

الوفود الموقرة

السيدات والسادة

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته

تتقدم المملكة العربية السعودية بخالص الشكر لمكتب الأمم المتحدة لشؤون الفضاء الخارجي، ولرئاسة اللجنة الفرعية القانونية على جهودهم المتواصلة لتعزيز التعاون الدولي في مجال الفضاء الخارجي، من خلال مناقشة موضوع "صكوك الأمم المتحدة غير الملزمة قانونا المعنية بالفضاء الخارجي".

وتؤكد المملكة على أهمية هذه الصكوك، بما في ذلك المبادئ التوجهية ذات الصلة بالفضاء الخارجي، بوصفها أدوات تُسهم في تحسين البيئة التشريعية والقانونية. بما يدعم الاستخدام السلمي والمستدام للفضاء.

وإيمانًا من المملكة بأهمية مواءمة التشريعات الوطنية مع المبادئ التوجهية الواردة في تلك الصكوك، لاسيما تلك المتعلقة باستدامة استخدام الفضاء الخارجي والتخفيف من آثار الحطام الفضائي وغيرها من المبادئ ذات الصلة، وعليه تشجع المملكة العربية السعودية الدول الأعضاء على تبني هذه الصكوك غير الملزمة ضمن أطرها التشريعية الوطنية حسب الاقتضاء، حيث ترى المملكة أن هذا النهج يُسهم في بناء إطار تنظيمي

دولي فعّال ومتسق، يُعزز الشفافية والتعاون والسلام، كأساس للتعاون الدولي والاستكشاف السلمي للفضاء الخارجي.

السيدات والسادة

في الختام، تؤكد المملكة العربية السعودية التزامها المستمر بالمشاركة الإيجابية في تطوير الإطار القانوني الدولي للفضاء الخارجي، ونتطلع إلى التعاون مع جميع الدول الأعضاء والشركاء الدوليين لتعزيز استخدام الفضاء الخارجي بطريقة سلمية وآمنة ومستدامة.

وشكرًا لكم.

Statement of the Kingdom of Saudi Arabia

Sixty-fourth session (64) of the Legal Subcommittee of United Nations Committee on the Peaceful Uses of Outer Space (UNOOSA), scheduled to be held from 5 to 16 May 2025

Saudi Space Agency



Item 10 of the agenda: "General exchange of information on non-legally binding UN instruments on outer space."

Mr. Chair,
Distinguished Delegates,
Ladies and Gentlemen,

Peace be upon you,

The Kingdom of Saudi Arabia extends its sincere appreciation to the United Nations Office for Outer Space Affairs and to the Chair of the Legal Subcommittee for their continued efforts to promote international cooperation in the field of outer space, particularly through discussions on "Non-legally Binding UN Instruments on Outer Space."

The Kingdom affirms the importance of these instruments, including the relevant guiding principles on outer space, as tools that contribute to enhancing the legal and regulatory environment in support of the peaceful and sustainable use of outer space.

Believing in the importance of aligning national legislation with the guiding principles outlined in those instruments—especially those related to the sustainability of outer space activities and the mitigation of space debris and other related principles—the Kingdom of Saudi Arabia encourages Member States to adopt these non-legally binding instruments within their national legislative frameworks, as appropriate. The Kingdom views this approach as contributing to the development of an effective and coherent international regulatory framework that promotes transparency, cooperation, and peace, as a foundation for international collaboration and the peaceful exploration of outer space.

Ladies and Gentlemen,

In conclusion, the Kingdom of Saudi Arabia reaffirms its ongoing commitment to positively contribute to the development of the international legal framework governing outer space. We look forward to continued cooperation with all Member States and international partners to promote the peaceful, safe, and sustainable use of outer space.

Thank you.